
 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 5.2.2025 od 
9:30 v přednáškové místnosti v AVU Veletržní   
   
Zasedání proběhlo fyzicky i online.   
   
   
Přítomní/přítomné:   
 
Členové/členky Akademické komory AS AVU (9) 
Dle prezenční listiny (bez titulů): Nik Timková, Theodora Popova, Eva Míčková, Markéta Pavlíková, 
Tomáš Svoboda, Tomáš Vaněk, Jan Kracík, Tomáš Otoupal 
 
Online (bez titulů): Lenka Zamrazilová 
 
 
Členové/členky Studentské komory AS AVU (7) 
Dle prezenční listiny: Dorota Václavíková, Jiří Kaňák, Adéla Gertruda Kurešová, Filip Brandejský, 
Hedvika Ocásková, Cyril Filcík 
 
Online: Heřman Hůrka 
 
 
Členové/členky vedení (bez titulů): 
Šárka Krtková, prorektorka pro studijní záležitosti 
Evžen Mrázek, kvestor 
 
 
Omluveni/omluveny:  
 
Za Akademickou komoru AS AVU (bez titulů):  
Pavlína Morganová 
 
Za Studentskou komoru AS AVU: 
Nikdo 
 
Přítomno: 16 senátorů a senátorek. 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro všechny body programu.   
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.   
Průběh zasedání zapsala Lucie Pesrová. 
 
 
Návrh programu zasedání AS AVU 5.2.2025 
 
1. Zahájení 
2. Schválení programu zasedání 
3. Schválení zápisu ze zasedání 8.1.2025 
4. Informace z vedení AVU 
5. Projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru AVU pro rok 2025 
6. Projednání (a schválení) nových (profesních) pracovišť 



 

 

7. Souhlas se jmenováním člena/členky Umělecké rady AVU 
8. Podněty senátorek a senátorů 
9. Různé 
 
přestávka  
  
14:00 - 16:00 
10. Předvolební zasedání AS AVU s kandidáty na rektora AVU 2025-2029  
  
 
 
 
Průběh zasedání   
 
1. Zahájení  
Předsedkyně senátu Nik Timková přivítala všechny senátorky, senátory, prorektorku a kvestora. 
Zvlášť přivítala nové senátorky Markétu Pavlíkovou a Evu Míčkovou, které nahradily v senátu 
odstoupivší senátory Tomáše Pospiszyla a Dušana Zahoranského z důvodu jejich kandidatury na 
funkci rektora AVU.  
Představila návrh programu zasedání a otevřela diskusi. Nikdo ze senátorů a senátorek neměl 
k návrhu programu připomínky. N. Timková uzavřela diskusi a požádala senát o hlasování.  
 
2. Schválení programu zasedání   
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje program zasedání konaného dne 5.2.2025. 
Hlasování: 14-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 12 fyzicky, 2 online 
Usnesení bylo přijato. 
 
3. Schválení zápisu ze zasedání 8.1.2025 
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje zápis ze zasedání 8.1.2025. 
Hlasování: 14-0-2 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 12 fyzicky, 2 online 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Informace z vedení AVU 
 
Vystoupila prorektorka pro studijní záležitosti Š. Krtková a seznámila senát s aktuálními 
informacemi za vedení AVU: 
 

1. Přijímací řízení – kvůli časovému presu domluvena výpomoc referentkám studijního 
oddělení a ateliérům ze strany THP pracovnic AVU. Tento model komunitní výpomoci 
uvnitř školy vidí jako využitelný i do budoucna. 

2. AVU letos nebude vyhlašovat přijímací řízení do doktorských programů. Vedení se tak 
rozhodlo na základě doporučení pracovní skupiny složené z vedoucí oddělení doktorského 
výzkumu, garantů všech doktorských programů a zástupkyň grantového oddělení. Týká se 
obou forem studia, prezenčního i kombinovaného. Důvodem je změna vysokoškolského 
zákona upravující výši stipendia pro doktorandy. Bude však třeba najít do budoucna nějaké 



 

 

udržitelné řešení, vedení se na něm nyní snaží pracovat. Informace o zrušení přijímaček 
jsou na webu. 

3. Novela VŠ zákona – návrh vrácen senátu, v platnost by měl zákon vejít 1. března 2025. AVU 
ho bude muset zapracovat do svých vnitřních předpisů (Studijní a zkušební řád). Š. Krtková 
potvrdila, že vedení absolvuje na toto téma školení s právníky, výstup předloží novému 
rektorovi. Zmínila, že dle novely vzniká všem akademickým pracovníkům informační 
povinnost nahlásit veškeré své další pracovní závazky u jiných zaměstnavatelů (důvodem je 
zamezit křížení financování jejich mezd z jiných zdrojů). Lhůta nahlášení je do 30 dnů od 
vstoupení zákona v platnost.   

4. Personální změny: 
- Veronika Jurečková – nová vedoucí Grantového oddělení AVU po Michaele Žůrkové 
- Kateřina Lokvencová – nová editorka webu AVU po Petrovi Hrůzovi (jeho funkce je nyní 

grafik AVU) 
5. Byt Kotorská – uvolnil se jeden pokoj. Formulář pro zájemce a zájemkyně o pronájem je na 

webu AVU (příloha výnosu kvestora). 
6. Stavební úpravy na AVU v letním semestru akademického roku 2025 - 2026 – vedoucí 

Oddělení projektové podpory Adéla Kroužková zašle senátu na přelomu února a března 
2025 harmonogram prací k projednání. 

7. Probíhá výběrové řízení na místo odborné asistentky nebo odborného asistenta se 
zaměřením na restaurování moderních uměleckých děl pro profesní studijní program 
Restaurování moderních uměleckých děl z netradičních materiálů. Je několik přihlášených, 
o výběru rozhodne konsenzus vedoucích ateliérů RESTM a RESTS. 

 
Rozprava: 
 

T. Vaněk: Dotazuje se Š. Krtkové na stav prověření etického aspektu kroku bývalé rektorky 
Marie Topolčanské ohledně jejího prodloužení si své pracovní smlouvy na dobu neurčitou. 
Š. Krtková: Proběhlo neformální jednání, věc je v řešení. 
 
T. Popova: Upozornila na z jejího hlediska nedostatečnou viditelnost informace o vyhlášení 
výběrového řízení na pozici vědecké pracovnice nebo vědeckého pracovníka 
restaurátorských ateliérů AVU post-doc se zaměřením na technologii restaurování památek 
na našich webových stránkách. Přestože i ze strany obou restaurátorských ateliérů byla 
vyvinuta snaha o další propagaci, neumí si vysvětli nezájem o pozici. 
Š. Krtková: Po vyhlášení se informace o VŘ objevila v rámci aktualit, asi časem „propadla“, 
nicméně potvrzuje, že VŘ je na webu umístěno na Úřední desce.  
A.M. Chisa: K tomu potvrzuje, že VŘ bylo pro stálý nezájem prodlouženo do 31.1.2025. Na 
pozici se nakonec přihlásila jedna uchazečka.  
 
Byt Kotorská: 
Nastala rozprava nad podmínkami pronájmu bytu Kotorská a nad dosavadními zkušenostmi 
z praxe.  
J. Kaňák: Požádal Š. Krtkovou o zaslání bližších informací a podmínek pronájmu. 
Š. Krtková: Přislíbila zaslání. 
M. Pavlíková: Zmínila případ odmítnutí pronájmu ukrajinskou studentkou restaurování, pro 
kterou byla nabídnutá maximální doba pronájmu (půl roku) v její situaci nepřijatelně 
krátká. 
T. Vaněk: Navrhuje zvážit změny podmínek pronájmu, např. klidně i na jeden rok apod. 



 

 

Š. Krtková: Upřesňuje prozatímní nastavení na 3 cykly pronájmu, jehož původním cílem 
bylo, aby byt mohlo využívat co nejvíce studujících, nevylučuje však přenastavení. 
E. Mrázek: V případě problémových situací některých studujících k tomu ustanovená 
komise konkrétní případ adekvátně vyhodnotí. 
N. Timková: Navrhuje možnost přednostního prodloužení v případě prokázání přetrvávající 
problematické situace u studující/ho. 

 
 
 
5. Projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru AVU pro rok 2025 
Vystoupil kvestor E. Mrázek a odprezentoval plán realizace Strategického záměru AVU pro rok 
2025. 
 
T. Vaněk: Dotazuje se, zda jsou zde vyčleněny prostředky, které padnou 
 a) na nové vedení 
 b) na úpravy na škole pro studující se specifickými potřebami – zde podotýká, že je třeba přesného 

definování a potvrzuje z reakcí studentstva chybějící informovanost 
Š. Krtková: Ad a) Potvrzuje, zaručuje splnitelnost. Ad b) Jsme přihlášeni v evidenci na MŠMT, 

prostředky máme a musíme je čerpat. 
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje Plán realizace Strategického záměru AVU pro rok 2025. 
Hlasování: 16-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 14 fyzicky, 2 online 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Projednání (a schválení) nových (profesních) pracovišť 
 
Senát projednával schválení nových pracovišť vyplývajících z akreditací dvou nových profesních 
programů Restaurování moderních uměleckých děl z netradičních materiálů a Umění a současné 
technologie. Nastala debata nad terminologií pracoviště / studijní program / modul / ateliér / 
studijní program.  
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje vznik dvou nových pracovišť navázaných na studijní programy 
Restaurování moderních uměleckých děl z netradičních materiálů a Umění a současné technologie.  
Hlasování: 16-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 14 fyzicky, 2 online 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
7. Souhlas se jmenováním člena/členky Umělecké rady 
 
Vystoupila Š. Krtková a předložila senátu k projednání žádost členky Umělecké rady AVU Mgr. 
Petry Ezzeddine, PhD. o uvolnění z funkce. V návaznosti na tuto žádost požádala senát o jmenování 
nového externího člena Umělecké rady AVU, prof. akad. soch. Tomáše Rullera. Umělecká rada byla 
s návrhem seznámena, prof. T. Ruller byl osloven a se svým jmenováním souhlasí.  
 
 
 



 

 

 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje odstoupení externí členky Umělecké rady AVU Mgr. Petry Ezzeddine, 
PhD. z funkce a jmenování nového externího člena Umělecké rady AVU prof. akad. soch. Tomáše 
Rullera. 
Hlasování: 16-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 14 fyzicky, 2 online 
Usnesení bylo přijato. 
 
8. Podněty senátorek a senátorů 
 
Investiční záměr AVU na rok 2025 
 
Kvestor E. Mrázek odprezentoval senátu „Investiční plán AVU na rok 2025“. Celková výše investic je 
na rok 2025 naplánována na cca 99 mil. Kč. E. Mrázek upozornil na možná rizika spjatá s projekty 
v rámci OPJAK, kde má škola spoluúčast, kterou musí zvládnout dodržet (zejména rekonstrukce 
podkroví v celkové částce 42 mil. Kč), z toho důvodu bude muset čerpat v letech 2027 – 2028 úvěr. 
Přitom do roku 2028 bude ještě škola splácet úvěr za investice do roku 2020. Na závěr opět 
připomněl nutnost vytvářet rezervy a šetřit. 
 
Přestávka 
 
10. Předvolební zasedání Akademického senátu AVU s kandidáty na rektora AVU 2025–2029  
Předvolební zasedání bylo veřejně vysíláno online přes MS Teams a YouTube stream.   
 
Přítomni/přítomné: 
AS AVU: viz výše 
 
Kandidáti na funkci rektora AVU:  
Tomáš Pospiszyl 
Marek Pokorný 
Dušan Zahoranský 
 
Moderátoři: 
Nik Timková, předsedkyně AS AVU  
Dorota Václavíková, místopředsedkyně AS AVU 
Tomáš Otoupal, předseda Volební komise AVU 
 
N. Timková uvítala přítomné senátory a senátorky, kandidáty, vedení, přítomné z akademické obce 
a veřejnosti. Představila průběh zasedání.  
D. Václavíková seznámila s pravidly rozpravy, dle platného Jednacího řádu AS AVU.  
T. Otoupal nechal kandidáty vylosovat si pořadí, ve kterém vystoupí se svými prezentacemi. 
Kandidáti si vylosovali následující pořadí: 
 

1. Tomáš Pospiszyl 

2. Dušan Zahoranský 

3. Marek Pokorný 
 
Následovaly 10-ti minutové prezentace kandidátů ve vylosovaném pořadí. Každý kandidát stručně 
představil své teze, představu o provozu instituce a motivaci ke kandidatuře.  



 

 

 
Poté následovala diskuse AS AVU s kandidáty. 
 
Průběh celé debaty je veřejně zaznamenán na YouTube. 
 
  
 Zapsala Mgr. Lucie Pesrová 

 
Nik Timková MFA 
Předsedkyně AS AV 


